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 ایرانی ها در رتبه بیستم
پناهجویی

پناهجوی فرستی ایران بیشتر از لبنان و یمن
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جای خالی علم در تببین پدیده ها
در آخرین گزارش رصدخانه مهاجرت ایران نوشته 
شده: »در سال ۲۰۲۱ ایـران بـا ۶۸ هـزار پناهجـو در 
از کل  بـودن سـهم ۱.۴۹ درصـدی  بـا دارا  و  جهان 
پناهجویـان در جهـان، در رتبـه بیسـتم قـرار دارد«. در 
خصوص فرار نخبگان از کشور نیز وضعیت چندان 
میلیون ها  که  است  آن  واقعیت  نداریم.  مناسبی 
ایرانی در خارج از مرزهای کشور زندگی می کنند که 
می توانستند در ایران برای جامعه و اقتصاد کشور 
مفید باشند. فارغ از بررسی دلایل وجود این پدیده 
که البته بسیار اهمیت دارد، رویکرد گفتمانی به این 

معضل است. 
این است که فرار نخبگان  بر  برخی اظهارنظرها 
محصول نا امیدسازی غرب برای جذب آنان است. 
حتی اگر این گزاره را بپذیریم، بخشی از واقعیت را 
که باید از مجرای تحقیقات دقیق علمی عبور کند را 
نادیده گرفته ایم. این نگاه همان رویکردی است که 
همه تقصیر ماجرا را خارج از نقصان ها و کمبودهای 
داخل در حوزه های اقتصادی، اجتماعی و سیاسی 
می داند و به مشکل را با یک متغیر خارجی تبیین 
می کند. این همان نگاهی است که در اقتصاد هم 
وجود داشته و با به کار نگرفتن از متخصصان سبب 

شده تا امروز دچار مشکلات زیادی باشیم.
آنچه مشخص است همان گونه که در ساخت 
وجود  خبره  متخصصان  به  نیاز  نظامی  تجهیزات 
دارد در تحلیل و آسیب شناسی مسائل فرهنگی، 
از نظر متخصصان  استفاده  به  نیاز  نیز  اجتماعی 
علوم انسانی است. کما اینکه حتی در اقتصاد هم 
بسیاری از متغیرهای در حوزه های فرهنگی، سیاسی 

و اجتماعی مد نظر قرار داده می شود.

ژوبین صفاری سرمقاله

باز  با آغوش  رئیس قوه قضاییه گفت: ما در قوه قضاییه 
پذیرای نقطه نظرات، دیدگاه ها، پیشنهادات و انتقادات جامعه 

نخبگانی و دانشگاهی کشور هستیم.
قضاییه،  قوه  رسانه  مرکز  از  نقل  به  ایسنا  گزارش  به 
حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه ای در راستای سلسله 
جامعه  با  خود  مستمر  هم اندیشی  نشست های  و  جلسات 
نخبگانی و دانشگاهی کشور، امروز شنبه )۳ تیر( در سومین 
روز از هفته قوه قضاییه با جمعی از رؤسا، اساتید و فرهیختگان 

دانشکده های حقوق سراسر کشور، دیدار کرد.
رئیس قوه قضاییه در این نشست هم اندیشانه، با گرامیداشت 
یاد و خاطره شهید آیت الله بهشتی و یاران و همراهان ایشان، 
اظهار کرد: شهید آیت الله بهشتی شخصیتی آینده نگر، مدیر، 
مدبرّ، کادرساز و کادرپرور بودند و علاوه بر اینکه به مقتضیات 
زمان عنایت داشتند، نیازهای آینده جامعه را هم مورد توجه 
قرار می دادند و سیاستگذاری ها و کادرسازی ها را بر همین مبنا 

انجام می دادند.
از جمله  ادامه خطاب به مسئولان ذیربط قضایی  وی در 
»معاون حقوقی قوه قضاییه«، »رئیس پژوهشگاه قوه قضاییه«، 
»معاون منابع انسانی دستگاه قضا« و »رئیس دانشگاه علوم 
قضایی« دستور داد که تعاملات آموزشی و پژوهشی فی مابین 
»عدلیه« و »مراکز دانشگاهی کشور« را با لحاظ موضوعات 
و مقولات کاربردی و جامع محور در راستای حل چالش ها و 
خلاء ها و همچنین آینده نگری و پیش بینی مسائل آینده و رفع 

نیازهای ضروری دستگاه قضا، بسط و گسترش دهند.
محسنی اژه ای در همین راستا گفت: اکنون تعاملات میان 
پژوهشگاه قوه قضاییه و دانشکده های حقوقی سراسر کشور 
هم  و  کند  پیدا  ارتقاء  تعاملات  این  باید  اما  است،  مطلوب 
دانشکده های حقوقی بتوانند از داده های قوه قضاییه بیش از 
پیش بهره بگیرند و هم دستگاه قضایی بتواند از ظرفیت های این 
دانشکده ها بهره مند شود؛ لذا در این راستا باید سازوکار مدون 

و متقنی ایجاد گردد.
رئیس دستگاه قضا در همین راستا به تشکیل مرکز پژوهشی 
پژوهشگاه قوه قضاییه در برخی دانشگاه های کشور از جمله 
دانشگاه های استان های فارس و مازندران اشاره کرد و تأسیس 
و توسعه چنین مراکزی را با هدف اجرایی کردن ایده تحول در 
نظام آموزش رشته حقوق در دانشکده ها از طریق بالینی شدن 

آموزش ها، مورد تاکید قرار داد.
سازوکارهای  که  هستیم  موافق  ما  گفت:  اژه ای  محسنی 

در  دانشجویان رشته حقوق  تا  گردد  ایجاد  متقنی  و  مدون 
سراسر کشور بتوانند از نزدیک و بصورت ملموس با رویه ها و 
فرآیندهای قضایی در مراجع و محاکم قضایی آشنا شوند؛ من 
زمانی که مسئولیت دادستانی کل کشور را برعهده داشتم و 
در جلسات هیئت عمومی دیوان عالی کشور شرکت می کردم 
تاکید و اصرار داشتم که دانشجویان حقوق در برخی جلسات 
هیئت عمومی چه در حوزه مباحث »آرای اصراری« و چه در 
حوزه »آرای وحدت رویه« شرکت کنند؛ اکنون نیز تاکید دارم 
که دانشجویان رشته حقوق می توانند با ایجاد سازوکاری در 

برخی جلسات دادگاه ها که منع قانونی ندارد، حضور یابند.
رئیس قوه قضاییه در ادامه این نشست تصریح کرد: باید 
توانسته  ما  حقوقی  نظام  آیا  که  دهیم  پاسخ  سؤال  این  به 
متناسب با زیست انسانی در تحولات جهانی، تحول پیدا کند؟ 
اگر بخواهیم منطبق با نوع نگرش مبتنی بر آینده نگری شهید 
بهشتی به این سؤال پاسخ دهیم، باید بگوییم که متأسفانه 
نتوانسته ایم متناسب با تحولات جهانی و انسانی، نظام حقوقی 
خود را متحول کنیم؛ فلذا ضرورت دارد که افق دید خود را 
گسترش دهیم و برنامه ریزی های مبتنی بر آینده نگری را بیش 
از پیش در دستور کار قرار دهیم؛ باید بدانیم که دایره معلومات 
و دسترسی های بشر روز به روز در حال گسترش و انبساط 
است و ما باید در نظام حقوقی خود این توسعه یافتگی را لحاظ 
گردانیم و زیرساخت های حقوقی خود را مبتنی بر این امر و امور 

مستحدثه ای که پیش می آید، تقویت کنیم.
محسنی اژه ای بیان داشت: سؤال دیگری که باید به آن پاسخ 
دهیم آن است که آیا واقعاً نظام حقوقی ما توانسته به ذات 
نظام جمهوری اسلامی که که نظامی مبتنی بر مردم سالاری 
دینی است، نزدیک و نزدیک تر شود یا خدایی ناکرده عقب گرد 
جمهوری  نظام  تراز  در  ما  حقوقی  نظام  آیا  است؟  داشته 
اسلامی به رشد و بالندگی رسیده است؟ ما باید بدانیم که 
در مسیر ساختن تمدن نوین اسلامی هستیم و بر همین مبنا 
نظام حقوقی ما نیز باید در قبال موضوعات روز و مستحدثه، 

نقش آفرینی اثرگذار و نافع داشته باشد.
رئیس قوه قضاییه در ادامه با اشاره به آثار مخربِ درازمدتی 
در  ما  است، گفت:  مترتب  افعال مجرمانه  از  برخی  بر  که 
آثار  بتوانیم  باید  خود  پژوهشی حقوقی  و  آموزشی  نظامات 
مخربِ درازمدتی که بر برخی از افعال مجرمانه مترتب است را 
احصاء و بررسی کنیم و بر همین مبنا پیشنهاداتی را برای لحاظ 

آن ها در تقنین قوانین حقوقی و قضایی و جزایی ارائه دهیم.

رئیس قوه قضاییه گفت: چنانچه مجرمی پس از محکومیت 
و  آبرومندانه  بازگشت  و تحمل مجازات، متنبه شد و قصد 
عزتمندانه به جامعه را داشت، باید بسترهای این بازگشت برای 
او فراهم شود و این مقوله ای است که تدابیر و راهکارهای ناظر 
بر آن می تواند از جمله محورها و موضوعات نظامات آموزشی و 

پژوهشی حقوق در کشور ما باشد.
آگاهی های  و  اطلاعات  باید  کرد:  تصریح  اژه ای  محسنی 
حقوقی مردم در راستای پیشگیری از وقوع جرم گسترش و 
توسعه یابد و این موضوع و مقوله ای است که نظام آموزشی 
و پژوهشی حقوق در کشور در راستای آن، می تواند منشاء 

اثر باشد.
و  اساتید  رؤسا،  به  خطاب  ادامه  در  قضاییه  قوه  رئیس 
ما  گفت:  کشور  سراسر  حقوق  دانشکده های  فرهیختگان 
در قوه قضاییه با آغوش باز پذیرای نقطه نظرات، دیدگاه ها، 
پیشنهادات و انتقادات جامعه نخبگانی و دانشگاهی کشور 
هستیم و به این موارد و موضوعات در حد توان و منطبق با 

موازین قانونی ترتیب اثر می دهیم.
پیش از سخنان رئیس قوه قضاییه، حجت الاسلام والمسلمین 
مرتضوی مقدم رئیس دیوان عالی کشور اظهار کرد: یکی از 
اقدامات مرسوم در دیوان عالی کشور این بوده که مطالب و 
موضوعات قبل از طرح در هیئت عمومی دیوان، در اختیار 
پژوهشگاه قوه قضاییه قرار گیرد تا نظرات مشورتی اعضای این 

پژوهشگاه در بررسی موضوعات توسط هیئت عمومی دیوان 
لحاظ گردد؛ از این پس نیز تلاش خواهد شد این مطالب در 
وبگاه دیوان عالی کشور در دسترس حقوقدانان قرار بگیرد تا 
آن ها نظرات خود را در رابطه با موضوعات مختلف که قرار است 
در هیئت عمومی دیوان عالی کشور به بحث گذاشته شود، 

اعلام کنند.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود از اساتید و روسای 
در  مستعد  دانشجویان  که  خواست  حقوق  دانشکده های 
حوزه  های مختلف حقوقی را به دستگاه قضا معرفی کنند تا از 

ظرفیت های علمی آن ها استفاده شود.
زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و فناوری ضمن قدردانی از 
شهامت رئیس دستگاه قضا به سبب حضور در دانشگاه ها و 
گفتگوی مستقیم و بدون واسطه با دانشجویان، اظهار کرد: 
اینکه رئیس قوه قضاییه شهامت دارند در جمع دانشجویان 
حاضر شوند و خالصانه و رو در رو با دانشجویان صحبت کنند، 

یک فرصت برای جامعه دانشگاهی کشور است.
وی در بخش دیگری از صحبت های خود بر ضرورت تسهیل 
دانشکده های  علمی  هیئت  اعضای  مطالعاتی  فرصت های 
حقوق تاکید کرد و خواستار توجه بیشتر قوه قضاییه به موضوع 
تخصیص امتیاز امریه و سرباز نخبگی ویژه محققان پسادکتری 
در  فناوری  و  تحقیقات  علوم،  وزیر  شد.  حقوق  رشته های 
بخش دیگری از صحبت های خود خواستار تعامل حداکثری 
قوه قضاییه با دانشگاه ها در زمینه برگزاری دوره های کارورزی 

دانشجویان رشته حقوق شد.
جلسه  این  در  نیز  قضاییه  قوه  حقوقی  معاون  پورسید 
گفت: معاونت حقوقی قوه قضاییه به دنبال راه اندازی سامانه 
کشف  و  قانون گذاری  »نیازسنجی  حوزه  دو  در  جمع سپاری 
خلاها و ابهامات« و همچنین »تدوین متون قانونی« است و 
امیدواریم که با اطلاع رسانی مناسب به اساتید دانشکده های 
حقوق، نظرات نخبگان حقوقی کشور را در این دو زمینه داشته 

باشیم.
در  و  اطلاعات  ارائه  زمینه  در  قضایی  دستگاه  افزود:  وی 
اختیار قرار دادن عناوین پژوهش ها، رساله ها و پایان نامه ها به 

دانشکده های حقوق، اعلام آمادگی می کند.
قوه قضاییه در  بوروکراتیک  تاکید کرد: تشریفات  پورسید 
زمینه کارآموزی دانشجویان رشته حقوق تا حدی کار را برای 
این زمینه ما در  باید در  دانشجویان مشکل کرده است که 
جایگاه معاونت حقوقی قوه قضاییه، تدابیر لازم را اتخاذ کنیم.

محسنی اژه ای در دیدار با اساتید دانشکده های حقوق:

پذیرای نظرات جامعه نخبگانی و دانشگاهی کشور هستیم

وی کارکرده از نگاه یک عضو کمیسیون صنایع مجلس مزایای واردات خودر

خبر

حاکمیت عدالت در جامعه  تعامل دستگاه های اجرایی با 
کانون وکلا را می طلبد

 رییس کانون وکلای البرز، حاکمیت عدالت در جامعه را مستلزم تعامل و 
همراهی دستگاه های اجرایی، سازمان ها و نهادها با کانون وکلا عنوان کرد.

 علی اسدالله پور کریمی در گفت وگو با پایگاه خبری عدل البرز ضمن 
تشکر از تعامل و همراهی مجموعه دستگاه های اجرایی استان با کانون 
وکلای البرز گفت: با این حال معدودی از مدیران استان از توان تخصصی 
وکلای این کانون استفاده نمی کنند و نسبت به این مهم بی تفاوتی را 

پیشه کرده اند.
نهادهای  و  سازمان ها  ها،  ارگان  همه  است  کرد: ضروری  تصریح  وی 
البرز در بررسی های حقوقی و قضایی  ضمن ارتباط نزدیک با کانون وکلای 

استان، رفع مشکلات جامعه دراین زمینه را مورد توجه خاص قرار دهند.
اسدالله پور افزود: متاسفانه در کشور و استان البرز بحث استفاده بهینه 
از وکلای تخصصی در رفع مسائل و چالش ها  آنطور که باید مورد استقبال 

قرار نگرفته است.
وی به رسانه ها به ویژه رسانه ملی توصیه کرد: در بستر اطلاع رسانی، 
نقش مهم  وکلای تخصصی در امور حقوقی و قضایی و اداری جامعه را 

مطرح و مورد بحث و بررسی قرار دهند.
رمز موفقیت کانون وکلای البرز در ارتباط تنگاتنگ با مدیران دادگستری 

استان است
وظایف  انجام  در  کانون  این  موفقیت  رمز  البرز  وکلای  کانون  رییس 
محوله را ناشی از ارتباط مستقیم و تنگاتنگ با مدیران دادگستری استان 

عنوان کرد.
محترم  کل  رییس  با  که  هایی  نشست  در  کرد:  اظهار  پور  اسدالله 
دادگستری استان و  دیگر مقامات قضایی داریم مسائل و روند فعالیت ها 
و عملکرد دو نهاد مطرح و مورد بررسی و ارزیابی همه جانبه قرار می گیرد 
و به لطف پروردگار ثمره این ارتباطات تجربه ارزشمندی است که همواره 

ما را در ارایه خدمت به مردم استان یاری کرده است.
وی به مدیران و دست اندرکاران امور وکالت توصیه کرد  در راه خدمت 

به مردم  از بحث روزمرگی های روزانه فاصله بگیرند.  
وی گفت: حرکت در مسیر فعالیت های فرا کانونی درجوار امور وکالت 
به ویژه در ارتباط با دستگاه های اجرایی با هدف ایجاد و تقویت تعامل 
وکلای  ویژه  توجه  مورد  باید  که  است  خطیری  وظایف  جمله  از  موثر 

دادگستری استان قرار گیرد.
ضرورت بازنگری مجلس در قانون تسهیل

رییس کانون وکلا استان البرز در ادامه گفت وگو با خبرنگار پایگاه خبری 
عدل البرز در کرج  به تجربه تلخ و ناموفق اجرای قانون تسهیل  اشاره کرد 

و ضرورت بازنگری در این قانون را مورد تاکید قرار داد.
 اسداله پور گفت: با اجرای قانون تسهیل امور آموزش به کارآموزان حرفه 

تخصصی وکالت با دست اندازهای غیر طبیعی مواجه شده است.
وی اظهار امیدواری کرد: نمایندگان مجلس فارغ از بحث های شغلی به 
ذات و نفس وکالت بیشتر توجه کنند و اجازه ندهند آن دسته از لیسانسه 
های حقوق که بعضا پایین ترین نمره را کسب کرده اند به وکلای بیکار 

تبدیل شوند و  به جامعه ضربه وارد کنند.
وی ادامه داد: باید این حقیقت انکارناپذیر را باور کنیم  که  افرادی 
که با نمره های پایین پذیرش می شوند با شروع فعالیت در حرفه مهم 
وکالت، جامعه را با انبوهی از آسیب های اجتماعی مواجه خواهند 
کرد و جان، مال، ناموس و آبرو مردم در  اختیار کسانی قرار خواهد 
گرفت که متاسفانه دانش و کفایت لازم برای ورود به عرصه وکالت 

را ندارند.
محرومیت وکلا از بیمه درمانی یک چالش حاد اجتماعی است

رییس کانون وکلا استان البرز با اشاره به محرومیت وکلا از خدمات بیمه 
درمانی گفت:  همکاران ما در کانون وکلا متاسفانه فاقد دریافت خدمات 

بیمه درمانی مشخص هستند.
وی ادامه داد: جای تاسف است که در جامعه ما یک وکیل دادگستری 
حتی به مانند یک کارمند و کارگر ساده نمی تواند از خدمات  بیمه درمانی  

استفاده کند.

یک عضو هیأت رئیسه کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی با 
بیان اینکه ۱۵ میلیون خودروی فرسوده در کشور داریم، گفت: یکی از دلایل 
اصلی موافقت با واردات خودروهای کارکرده صرفه جویی در هزینه های مصرف 
کنندگان است که مردم دیگر این هزینه ها را برای تعمیر و نگهداری خودروهای 

فرسوده نپردازند.
۲۸ خرداد نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی لایحه الحاق 
موادی به قانون ساماندهی صنعت خودرو، با واردات خودروهای کارکرده برای 
تنظیم بازار خوردو موافقت کردند و سرانجام این موضوع که کش و قوس ها و 

مباحث فراوانی در مورد آن مطرح بود، به تصویب رسید.
الله وردی دهقانی، عضو هیأت رئیسه کمیسیون صنایع و  بر این اساس 
معادن مجلس شورای اسلامی در گفت و گو با ایسنا در رابطه با تأثیرات مثبت 

واردات خودروهای کارکرده به کشور بیان کرد: این طرح در واقع برای این بود 
که بازار را تنظیم کنیم، گرانی در حوزه خودرو اتفاق نیفتد و بازار متعادل شود.

وی با بیان اینکه یکی دیگر از دلایل تصویب این لایحه، اصلاح کیفیت و 
کمیت تولید خودروها بود، تأکید کرد: همچنین یکی از دلایل دیگر تصویب 
واردات خودروهای کارکرده به کشور این است که بازار رقابتی شود؛ البته اگر 
دولت در اجرا اسیر مافیای خودرو نشود؛ به این معنی که با تعرفه های چند 
برابری و یا درصد بالا باعث نشود که تغییری در افزایش یا جلوگیری از افزایش 
قیمت خودرو ایجاد گردد. نماینده مردم ورزقان در مجلس شورای اسلامی در 
عین حال خاطرنشان کرد: امیدواریم با یک تعرفه مناسب و واقعی که بتواند 
هزینه ها را پوشش دهد و از سوی دیگر مصرف بنزین و سوخت را هم مدیریت 
کند، این اتفاق رخ دهد، چراکه الان فرصت مناسبی به خصوص برای کلانشهرها 

است که خودروهای فرسوده با خودروهای هیبریدی کم مصرفی که زیر ۴ لیتر 
بنزین مصرف می کنند و یا خودروهای الکتریکی که اصلاً مصرف بنزین ندارند، 
جایگزین شوند. دهقانی ضمن اشاره به اینکه بارها گفته ام که بالای ۱۵ میلیون 
خودروی فرسوده در کشور داریم که باید جایگزین شوند، عنوان کرد: جایگزینی 
این خودروها به معنی صرفه جویی در مصرف سوخت، جلوگیری از آلودگی هوا 
به خصوص در کلانشهرها و جلوگیری از شدت تصادفات و کاهش مرگ و میر 

در تصادفات است.
این عضو کمیسیون صنایع مجلس در پایان گفت: همچنین واردات خودروهای 
کارکرده باعث صرفه جویی به ویژه برای مصرف کنندگان و هزینه هایی است که 
مردم برای تعمیر و نگهداری خودروهای فرسوده و حتی خرید خودروهای کم 

کیفیت و بدون استاندارد پرداخت می کنند.  

واگنریواگنریکــــــــودتایکــــــــودتای
آیا روسیه وارد جنگ داخلی شده است؟آیا روسیه وارد جنگ داخلی شده است؟
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پنجشنبه یا شنبه؟

شرح در صفحه  2

بعدها جنجال شاسی بلندها، حالا تعطیلی روزهای هفته باعث اختلاف شده است

بعد از افشاگری در ماجرای شاسی بلندها که سر و صدای زیادی را در رسانه ها به پا کرد و موجب 
واکنش مسئولان سه قوه شد، این بار طرح تعطیلی شنبه ها به جای پنج شنبه ها بهانه ای برای دو 

نماینده تهران شد تا یکدیگر را با عناوینی متهم کنند.
در ابتدا مصطفی میرسلیم که به موضع گیری های عجیب و غریب در این مجلس معروف شده 
است در واکنش به طرح تعطیلی  شنبه ها در توئیتی نوشت: این چه افتخارى است که بعضى افراد 

پیشنهاددهنده و مدافع تعطیلى روز شنبه، مانند اسرائیل، شده اند؟
پیرهادی به عنوان یکی از طراحان تعطیلی شنبه ها در پاسخ به او نوشت: کسی که فرق ۲۰۶ 
با لندکروز را نمی فهمد،به طریق اولی علت ساماندهی ایام کاری و تعطیلات را متوجه نمی شود. 
بعضی ها که هجمه و مخالفت می کنند، خیال آدم از درستی راه، جمع تر می شود. اما این جدال 
توئیتری به همین جا ختم نشد و دو نماینده تهران طی روزهای اخیر در توئیتر ) که به دستور کمیته 
فیلترینگ برای عموم مردم فیلتر است(، بارها به صورت پینگ پنگی از خجالت یکدیگر درآمدند.
به گزارش ایلنا، در همین رابطه محسن پیرهادی نماینده مردم تهران با بیان اینکه »ایستادن در 
مقابل مطالبات مردم از شفافیت آراء مسئولان گرفته تا بحث سامان دهی بازار خودرو و تسهیل 
شرایط واردات خودرو به کشور و ... شیوه مرسوم جمع معدودی است«، تاکید کرد: در همین 
راستا مانع تراشی در برابر امور و طرح هایی که خواست و مطالبه به حق مردم است، بدون ارایه 
ادله و استدلال علمی یا کارشناسی یکی از موانع پیشبرد امور در مجلس است، سکوت همیشگی 
در قبال این روحیات و حاشیه سازی مکرر برای مجلس و نمایندگان جز معطل ماندن امور مردم 

نتیجه ای ندارد.

 سرکوب دستمزدها و
فریب کارگران

 فکرِ مادر و 
دستانِ فرزند

 عطش چینی ها به
نفت ایران

افشای پشت پرده سناریو 
دولت در تعیین دستمزد ۱۴۰۲

بهانه ای برای با هم بودن دو نسل 
در برنامه »آشپزی با مامان«

جزییات صادرات نفت؛ از 
تخفیف تا مشتریان اروپایی
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